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Ministrul Economiei: Energia verde si capacitatea de stocare a carbonului dau o

sansa unica României de a atrage investitii straine

Energia verde si capacitatea de stocare a carbonului dau o sansa unica  României de a atrage investitii

straine sau capital, inclusiv autohton,  reprezentând un avantaj competitiv cu alte economii din Europa si

din  lume, a afirmat marti ministrul Economiei, Antreprenoriatului si  Turismului, Ştefan-Radu Oprea.

"Am sa spun în primul rând ceea ce cred ca se va întâmpla cu economia  României, care este tinta pe care o avem:

o economie verde, o economie  cu energie produsa din surse verzi care creeaza oportunitati. Asa a fost  istoria

industriala a României, suntem o tara unde am exploatat petrol  si gaze. Prima rafinarie din lume, 1857, a fost

înfiintata lânga  Ploiesti. Asta înseamna ca avem foarte multe sonde si capacitatea de  stocare a carbonului. Aceste

doua lucruri împreuna: energie verde,  capacitate de stocare a carbonului, dau o sansa unica României de a  atrage

investitii straine sau capital, inclusiv autohton - o chestiune  unica în peisajul european, si probabil ca devin un

avantaj competitiv  si cu restul economiilor lumii. Este un lucru pe care l-am spus la  Berlin, este un lucru pe care

îl spun companiilor americane, un lucru pe  care îl spun companiilor franceze", a mentionat Ştefan-Radu Oprea, la 

conferinta "România producatoare în noua paradigma economica: probleme,  finantarea dezvoltarii, intrarea în

viitor", organizata de publicatia  Curs de Guvernare.

El a subliniat ca sunt companii care îsi manifesta interesul  pentru a fi în România, mai ales cele pe care

actionarii le verifica "la  al treilea, al patrulea furnizor, daca într-adevar comportamentul lor  este unul

verde, în privinta energiei".

"Avem o sansa foarte mare si, din aceasta perspectiva, eu nu sunt atât  de pesimist despre viitorul economiei

românesti, cu atât mai mult cu  cât,

spre exemplu, The Economist spunea ca România va avea cea mai mare  crestere economica din Europa, în

urmatorii ani. Daca ne uitam pe cifre  statistice, vom vedea ca lucrurile nu stau chiar atât de rau cum avem 

obiceiul de a vorbi despre economia româneasca", a mai spus Radu Oprea.

Oficialul a subliniat ca în România s-a ajuns la un record de ocupare al  fortei de munca ceea ce arata capacitate de

absorbtie si o efervescenta  a economiei.

Pe de alta parte, ministrul a precizat ca suntem într-o conjunctura  geopolitica, într-o Europa unde activitatea

industriala scade.

"Ne uitam la Germania si ne uitam cu oarecare îngrijorare. Dar, România  are previziune de crestere pe mai multi

piloni posibili. Suntem într-un  plin proces de transformare a surselor de energie. Energia verde va fi  unul dintre

pilonii de baza ai dezvoltarii economiei românesti. Mai mult  decât atât, punctual pe acest subiect, suntem în

discutii cu companiile  care doresc sa investeasca în România pentru a vedea daca în noile  proiecte mari

energetice, România poate sa fie implicata în partea de  transfer tehnologic, de cooperare industriala, astfel încât sa

producem  în România componente ale noilor reactoare mici modulare sau alte  componente din energie", a mai

spus ministrul.
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